

AWARD CITATION

Surname, name and middle name	VLASOV VASILIJ ARKHIPOVICH
Rank	Guards Captain
Position and unit	Tank company commander, 13 separate Guards heavy tank "Uman" regiment.
is recommended for order "RED BANNER"	
1. Birth year	1021
2. Nationality	Russian
3. In Red Army service since	September 1939
4. Party membership	VKP(b) member candidate
5. Participation in combat (where, when)	July - August 1941 on Central front; February - September 1942 on Bryansk front; December 1942 - January 1943 on Stalingrad front; February 1944 - May 1944 on 2 Ukrainian front; Since July 1944 on 2 Baltic front.
6. Wounds and contusions	Two light wounds in 1942
7. Previous awards	Order "Patriotic war I class" in June 1944
8. Awardee's and his family permanent home address	<i>intentionally obscured</i>

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Guards Captain VLASOV V.A. commanded a heavy tank company and proved himself as an experienced, decisive, and courageous officer in the fight against the German invaders during 17-19 August 1944 in a enemy defence breakthrough operation in the sector of Oļi - Jaunzemji - Šķūri.

His tank company supported 253 rifle regiment and was engaged in heavy fighting for 3 days straight.

17 August 1944, taking advantage of the terrain during artillery barrage, comrade VLASOV drove his company through forest and flanked an enemy artillery battery. He surpassed the artillery battery and routed the enemy artillery crews.

His tank company was the first to enter the village Skuri. The tanks of his company destroyed 2 artillery batteries, burned 3 caterpillar trucks, and eliminated up to 40 enemy troops. They also captured 4 caterpillar trucks, an AA gun, and a self-propelled gun "Art-Sturm" [*red. StuG III*].

For exhibited courage and successful combat leadership of his company fighting the German invaders, he deserves state award order "RED BANNER".

Commander of 13 separate Guards heavy tank "Uman" regiment.
Guards Colonel *signature* /GRISHIN/

22 August 1944



НАГРАДНОЕ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество-ВЛАСОВ Василий Архипович.

Военное звание-гвардии капитан.

должность, часть-командир танковой роты 13 Отдельного Гвардейского тяжелого танкового Уманьского Полка.

Представляется к ордену "Красного знамени".

1. Год рождения-1921 года. 2. Национальность-русский.
3. С какого времени состоит в Красной Армии-с сентября 1939 года.
4. Партийность-кандидат ВКП/б/.
5. Участие в боях/где, когда/-с июля по август 1941 года Юго-Западный фронт, с декабря 1941 года по январь 1942 года Центральный фронт, с февраля по сентябрь 1942 года Брянский фронт, с декабря 1942 года по январь 1943 года Сталинградский фронт, с февраля по май 1944 года 2-й Украинский фронт и с июля 1944 года 2-й Прибалтийский фронт.
6. Имеет ли ранения и контузии-два легких ранения в 1942 году.
7. Чем ранее награжден /за какие отличия/-орден "Отечественной войны 1 степени" в июне 1944 года.
8. Постоянный домашний адрес:/представляемого к награждению или его

1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг.

Гвардии капитан Власов В.А. в боях с немецкими захватчиками 17-19 августа 1944 года при прорыве обороны противника в районе:Оди-Яуншени-Шкури, командуя ротой тяжелых танков, показал себя опытным волевым и мужественным офицером.

Его рота поддерживая действия 253 стрелкового полка, трое суток вела тяжелые бои с противником.

17 августа 1944 года, используя рельеф местности тов. Власов во время арт. подготовки ввел свою роту через лес во фланг немецкой батареи, подавил их огнем своих танков, обратив их прислугу в бегство.

Его рота первой ворвалась в деревню Шкури. Танки его роты уничтожили 2 батареи, сожгли 3 тягача и уничтожили 40 немецких солдат и офицеров, захватили 4 тягача, зенитную установку и самоходную пушку "Артштurm".

За проявленное мужество и успешное командование роты в боях с немцами представляется к ордену "Красного знамени".



Командир 13 Отдельного гвардейского танкового Уманьского полка гвардии полковник

Гришин

/Гришин/

"22" августа 1944 года.